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13. ledna 2024

Estonský premiér: „Naši daňoví poplatníci by neměli
platit za škody způsobené Ruskem“

kyivindependent.com/kaja-kallas-interview

Poznámka redakce: Tento rozhovor byl kvůli přehlednosti upraven a
zhuštěn.

Estonsko bylo jedním z nejspolehlivějších spojenců Ukrajiny od
začátku ruské totální invaze.

Estonsko, malá pobaltská země s pouhými 1,3 miliony obyvatel, která
rovněž sdílí hranici s Ruskem, poskytlo Ukrajině pomoc v hodnotě
téměř 500 milionů eur, neboli více než 1,4 % svého HDP, což z ní činí
jednoho z předních podporovatelů podle podílu na HDP.

V nedávném projevu podpory, během návštěvy prezidenta Volodymyra
Zelenského v Estonsku 11. ledna, se Tallin zavázal přidělit Kyjevu v
příštích čtyřech letech 1,2 miliardy eur.

Po celou tuto dobu estonskou vládu vedla premiérka Kaja Kallasová,
hlasitá podporovatelka Ukrajiny.

Kyiv Independent hovořil s Kallasem prostřednictvím videohovoru 12.
ledna, aby prodiskutoval Zelenského nedávnou návštěvu, myšlenku
mobilizace Ukrajinců žijících v Estonsku a to, zda je Západ připraven
na stále pravděpodobnější návrat Donalda Trumpa do Bílého domu.

https://kyivindependent.com/kaja-kallas-interview/
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Watch Video At: https://youtu.be/EHFlWkejebI

The Kyiv Independent: Hovoříme jen den po návštěvě prezidenta
Zelenského v Estonsku v rámci jeho většího turné po Pobaltí. Jaké bylo
jeho hlavní poselství pro vás?

Kaja Kallas: Nejprve bylo poselstvím poděkovat estonskému lidu,
protože jsme velkými zastánci Ukrajiny, nejen vojensky, politicky, ale
také z hlediska přijímání uprchlíků a humanitární pomoci. Jsme tedy
malá země s velkým srdcem.

Druhá věc byla říci, že existuje vůle bránit Ukrajinu, ale také
potřebujeme víru ve vítězství, protože Západ potřebuje Ukrajině
pomoci vyhrát válku. Opravdu musíme věřit, že Ukrajina je schopna
vyhrát. A to závisí na pomoci, vojenské pomoci, politické podpoře,
kterou Ukrajině poskytujeme.

The Kyiv Independent: Estonsko přivítalo kolem 36 000 ukrajinských
uprchlíků. Diskutovali jste s prezidentem Zelenským o myšlence
mobilizace Ukrajinců v Estonsku a vy osobně to podporujete?

https://youtu.be/EHFlWkejebI
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Kaja Kallas: Ano, diskutovali jsme o otázce ukrajinských uprchlíků,
zejména mužů, kteří jsou ve věku mobilizace. Prezident Zelenskij
popisoval, že jsou lidé, kteří jsou na bojišti, a pak jsou lidé, kteří platí
Ukrajině daně, abyste mohli financovat vojáky, kteří jsou na bojišti. Ale
pak jsou také lidé, kteří jsou v cizích zemích, jako je Estonsko. Nyní pro
nás mají právo být zde, pokud dodržují pravidla, pokud se k nám
dostali, pak jim EU poskytuje dočasnou ochranu. Takže rozhodně
neuděláme nic z naší strany, abychom ty lidi vydali. Je na Ukrajině, aby
se obrátila na lidi, kteří jsou zde, a požádala je, aby se vrátili a pomohli
své vlasti.
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Prezident Volodymyr Zelenskyj (vpravo) a estonská premiérka Kaja
Kallas (vpravo) si vyměňují podepsané dokumenty před tiskovou
konferencí v Žytomyru 24. dubna 2023 uprostřed ruské invaze na
Ukrajinu. (Genya Savilov/AFP přes Getty Images)
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Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskij (vpravo) a estonská
premiérka Kaja Kallas (vpravo) se 24. dubna 2023 v době ruské invaze
na Ukrajinu účastní setkání se studenty Žytomyrské polytechnické
státní univerzity v Žytomyru. (Genya Savilov/AFP přes Getty Images)

The Kyiv Independent: Přijme EU požadavek Maďarska na
každoroční revizi pomoci Ukrajině, aby mohla odblokovat balíček 50
miliard eur?

Kaja Kallas: Musíme dospět k závěru a rozhodnout se 1. února
ohledně této pomoci. Mohu vás ujistit, že 26 zemí pevně stojí za
poskytnutím těchto 50 miliard Ukrajině. Nyní je otázkou, co můžeme
udělat, aby 27 za tímto rozhodnutím stálo. A jsem stále optimista, že
toho dosáhneme. Existují různé možnosti, aby byli všichni na palubě.
Protože si myslím, že nejde jen o to, abychom poslali těchto 50 miliard
na Ukrajinu – to uděláme tak či onak –, ale také o to, jaký druh zprávy
pošleme do Kremlu. We are united je jedno poselství, a to bylo velmi
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silné poselství. A to bylo pro Putina a Kreml negativním překvapením,
že jsme byli tak jednotní. Takže si myslím, že v tom je naše síla a tu si
musíme udržet.

Pak můžeme také ukázat našim dalším partnerům za Atlantikem, že
jsme se rozhodli a doufejme, že udělají totéž, protože znovu musíme
Ukrajině pomoci, aby se dokázala bránit.

Bývalý estonský prezident: Pokud bude NATO ohledně podmínek pro
Ukrajinu nejednoznačné, Rusko nebude vědět, čemu zabránit

The Kyiv Independent: Někteří věří, že Ukrajina se nyní potřebuje
zaměřit na útoky na okupovaný Krym a ruskou Černomořskou flotilu,
aby zvýšila tlak na Moskvu. A k tomu samozřejmě Ukrajina potřebuje
posílení schopností dlouhého doletu, konkrétně Taurus z Německa a
ATACMS z USA Měli by poskytnout tyto rakety dlouhého doletu?

Kaja Kallas: Co se týče vojenské strategie, nechal bych na vojenských
expertech, aby rozhodli, co funguje a co ne. Z politického hlediska
mohu říci, že bychom měli Ukrajině pomoci všemi prostředky a
vybavením, které máme, protože toto je způsob, jak může Ukrajina
skutečně zatlačit agresora.

Na naší straně jsme se rozhodli pomoci Ukrajině v příštích čtyřech
letech alespoň 0,25 % našeho HDP. A my jsme prosili ostatní evropské
země a spojence, aby udělali totéž, protože pokud se zamyslíte nad
kombinovanými rozpočty na obranu koalice Ramstein, pak jsou

https://kyivindependent.com/ex-estonian-president-ukraine-doesnt-need-any-military-roadmap-to-join-nato/
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mnohem větší než rozpočty silně nafouknutého ruského. A když si jen
jednoduše spočítáte, kolik peněz Rusko měsíčně utratí na válku, je to
zhruba 5,3 miliardy eur. Ale když si vezmete kombinované rozpočty a
těchto 0,25 % HDP všech těch koaličních zemí Ramstein, pak by to
bylo 120 miliard. To by definitivně otočilo vývoj ve prospěch Ukrajiny.
Ale pak je samozřejmě další otázkou konkrétní vojenské vybavení a
tam říkám, že cokoliv máte, co by mohlo Ukrajině pomoci k vítězství,
byste měli dát. Myslím, kdo to má, ale je na těch zemích, jak se
nakonec rozhodnou.

Předsedkyně estonské vlády Kaja Kallasová vystoupila na Ukrajině 30.
Digitalizační fórum v Kyjevě v květnu 2021. (Jevhen Kotenko/ Ukrinform/Future

Publishing přes Getty Images)

The Kyiv Independent: Mnozí považují otázku poskytování raket
dlouhého doletu za politickou a myslí si, že z Washingtonu a Berlína k
tomu není žádná politická vůle. Souhlasíš s tím?
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Kaja Kallas: Samozřejmě, je to politické rozhodnutí. Takže s tím
souhlasím. Pokud Ukrajina nemá zbraně dlouhého doletu, pak má
agresor výhodu, že zaútočí na Ukrajinu a zabere další území, protože
ví, že Ukrajina je nemůže dosáhnout. Takže abyste něco změnili,
musíte mít zbraně dlouhého doletu, aby i na ruské straně existovala
kalkulace, že by nám také mohly ublížit, což znamená, že možná tento
útok nezahájíme. Pokud si myslí, že mohou pouze vyhrát, pak
samozřejmě nepočítají vlastní lidi a prostě pokračují.

The Kyiv Independent: Rusko také ví, že Západ je proti Ukrajině s
použitím západních zbraní proti ruskému území. Také si myslíte, že by
se to mělo změnit?

Kaja Kallas: Včera v Estonsku řekl, že má pocit, že některé západní
země mají strach z prohry Ruska. A to možná pochází z historie, když
přemýšlíme o tom, co přijde po ponížení Ruska. Ale tolikrát jsem
zdůrazňoval, že se nestarejme o tvář Ruska nebo ruské ponížení.
Postarejme se o to, abychom tuto válku skutečně ukončili, protože o to
tady jde. A můžeme si dělat starosti o to, co přijde později, ale problém
je právě teď, válka je na ukrajinské půdě. Jedna země zaútočila na
jinou zemi. Jednoznačně je tu jeden agresor a jedna oběť. V tomto
nejsou žádné šedé oblasti.
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Kaja Kallas, estonská premiérka, přijíždí v závěrečný den výročního summitu
NATO v litevském Vilniusu 12. července 2023. (Andrey Rudakov/Bloomberg přes

Getty Images)

The Kyiv Independent: Existují v současné době nějací představitelé
EU obhajující mírová jednání a příměří mezi Ukrajinou a Ruskem?

Kaja Kallas: Nevidím to. Vidím, že političtí vůdci Evropské unie a
NATO podpořili Ukrajinu svou politickou vůlí. A je pro ně velmi těžké z
té podpory ustoupit. Samozřejmě máme volby a to se může v těch
zemích změnit, ale zatím jsem to neviděl. Myslím, že mezi rokem 2014
a 2024 je rozdíl.

V roce 2014 jsem byl poslancem Evropského parlamentu a viděl jsem,
jak rychle to přešlo od „podpořme Ukrajinu“ k „pojďme si sednout a
vyjednávat a rozdat území, aby bylo Rusko šťastné a nevzdalovalo se“.
Tentokrát se nám podařilo vysvětlit, jak ustupování agresorovi vede
pouze k další válce, ke které došlo. Takže to je, myslím, pochopení
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vůdců kolem stolu, že slabost provokuje Rusko. Síla ne. A mír je pro
Rusko jen pauzou, aby se daly dohromady a pokračovaly. Proto
samozřejmě potřebujeme mír, ale potřebujeme udržitelný mír.

The Kyiv Independent: Myslíte si, že Ukrajina může vyhrát tuto válku
vojenskými prostředky?

Kaja Kallas: Věřím, že Ukrajina může tuto válku vyhrát, protože
ukrajinská vůle vyhrát tuto válku je velmi silná. Bráníte svůj domov. Ale
Ukrajina může vyhrát tuto válku, když Západ pomůže Ukrajině s
vojenským vybavením a vojenskou podporou. Opravdu musíme
pochopit, že je to také na našich bedrech. Winston Churchill mluvil o
krvi, potu a slzách. Tentokrát je to jen ukrajinská krev, pot a slzy, ale my
ostatní potřebujeme mít velmi jasnou mysl, pevné stanovisko a také
nějaké skutečné přidělení zdrojů, aby Ukrajinci mohli vyhrát.

Uvnitř okupované Ukrajiny nejúčinnější hnutí odporu

The Kyiv Independent: Pokud Donald Trump vyhraje prezidentské
volby v USA, myslíte si, že byste byli schopni poskytnout Ukrajině
dostatečnou pomoc v případě poklesu podpory USA?

Kaja Kallas: Evropa udělala svůj díl a podpořila Ukrajinu více než
USA. Ale samozřejmě USA hodně podporovaly Ukrajinu, a to je velmi
důležité, aby v tom pokračovaly. Pokud mluvíte s republikány a
demokraty v Kongresu USA – s mnoha z nich jsem se setkal – existuje
silná podpora pro pomoc Ukrajině. Ale samozřejmě, že se blíží volby a
prezidentský kandidát Donald Trump se dost hlasitě vyjádřil k tomu, co
si myslí o ukrajinské válce. Volby jsou tedy rozhodně turbulentní

https://kyivindependent.com/image-draft-there-is-no-doubt-in-victory-inside-occupied-ukraines-most-effective-resistance-movements/
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období, ale věřím, a jsem optimista, že ve stranách, demokratických i
republikánských, existuje silná politická vůle i nadále podporovat
Ukrajinu.

Právě jsem byl v USA a jedna z věcí, které jsem jim řekl, je, že USA se
považují za nejlepší zemi na světě, zemi číslo jedna na světě. Pokud
USA podpořily Ukrajinu a nyní od ní ustupují, pak to znamená, že
Rusko vyhraje, a pak to znamená, že USA se stanou druhou zemí na
světě, a nemyslím si, že je to v jejich zájmu.

The Kyiv Independent: Pokud se Donald Trump stane prezidentem
USA, cítí se Estonsko jako člen NATO bezpečně v případě, že by proti
němu Rusko zasáhlo?

Kaja Kallas: Západ někdy kupuje příběhy, které se Rusko snaží
rozvíjet. A jedním z těchto příběhů je, že Západ je slabý, NATO je
slabé, ale ve skutečnosti bychom neměli podceňovat naši vlastní sílu.
Rusko se rozhodně bojí konfliktu s NATO. A jak jsme v NATO, tak tu
válku nemáme. Nemyslím si tedy, že je to reálná hrozba, ale jak jsem
řekl, je jasné, že evropské země musí zvýšit své vlastní výdaje na
obranu. V NATO je článek 5, který všichni známe, ale je tu také článek
3, což znamená, že každá země musí udělat maximum pro zvýšení
vlastní obrany. A kolektivní obrana.

NATO nejsou jen USA, ale je to také Velká Británie a Francie, dvě
jaderné země, je to také Německo. Máme připravené nové plány
NATO. Máme předem připravené vybavení. Musíme také ukázat
Kremlu, že jsme připraveni. Jsme připraveni se bránit a on zde nebude
mít úspěch a to by je snad přimělo kalkulovat jinak.
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Německý kancléř Olaf Scholz (C) a německý ministr obrany Boris Pistorius (R)
hovoří s estonskou premiérkou Kajou Kallasovou, když přijíždějí na zasedání

Rady NATO-Ukrajina během summitu NATO ve Vilniusu 12. července 2023. (Odd
Andersen/AFP přes Getty Images)

The Kyiv Independent: Takže si nemyslíte, že by se Rusko mohlo
odvážit zaútočit na Estonsko nebo jakékoli jiné území NATO?

Kaja Kallas: No, právě teď se nepouštějí do konfliktu s NATO, ale je
velmi důležité, jak zareagujeme ve válce na Ukrajině a jestli se tato
agrese vyplatí. Když anektovali Krym, byli to „zelení mužíci“. Bylo jim
trapné, že jsou to ruští vojáci. Snažili se to skrývat, báli se západní
reakce. Protože reakce Západu byla v té době slabá, v duchu si
poznamenali, že to mohou udělat, protože se nic neděje. Takže pokud
mohou zaútočit na Ukrajinu, uniknout bez trestu, bez odpovědnosti,
pak by dalším krokem mohlo být NATO. Proto je velmi důležité,
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abychom zůstali jednotní za Ukrajinou, pomohli jsme Ukrajině vojensky,
aby byla schopna tuto válku vyhrát a zatlačit Rusko zpět k jeho
hranicím.

The Kyiv Independent: Nedávno jste ve svém stanovisku napsal, že
Moskva věří, že přežije Ukrajinu a Západ. Věříte, že Západ a Ukrajina
mohou přetrvat Moskvu?

Kaja Kallas: Ano, věřím, že ano, kvůli několika prvkům. Jedním z nich
je, že kombinované obranné rozpočty koalice Ramstein, která
podporuje Ukrajinu, jsou 13krát větší než rozpočty ruského silně
nafouknutého. Když si vezmete ekonomickou sílu byť jen evropských
zemí, je sedmkrát větší než ruská.

Na Západě se hodně mluví o válečné únavě, ale o válečné únavě v
Rusku se moc nemluví. Samozřejmě to není demokracie, není to
svobodná země, takže to nevidíme tak, jak to vidíme v našich
svobodných médiích, ale co víme z naší rozvědky je, že v Rusku je
válečná únava, protože jejich mladí lidé se vracejí v rakvích. Velký
problém je také s financováním válečné mašinérie, protože rozpočet je
ve velkém deficitu a kvůli sankcím si nemohou půjčovat peníze zvenčí.
A Čína jim žádné peníze nepůjčuje. Takže jsou na místě, kde
pravděpodobně musí zvýšit daně, aby mohli financovat válečnou
mašinérii.

Pokud přemýšlíte o Prigožinově vzpouře, Prigožin byl samozřejmě
zlikvidován, ale řekl, že armáda není spokojená s vybavením, výcvikem
a plány. Takže se to všechno změnilo? Myslím, že ne, i když o tom
neslyšíme.
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Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj (C) si potřásá rukou s estonským
prezidentem Alarem Karisem vedle estonské premiérky Kaja Kallas (L) po

projevu v Riigikogu nebo estonském parlamentu v estonském Tallinnu dne 11.
ledna 2024. (Raigo Pajula/AFP přes Getty Images)

Nezávislý Kyjev: Přesto se ruská ekonomika ukázala být odolnější,
než mnozí očekávali, a původní myšlenka udusit její válečnou mašinérii
a úplně izolovat Moskvu měla omezený úspěch. Potřebuje Západ
změnit svou strategii?

Kaja Kallas: No, já bych zase nekupovala to vyprávění, že to
nefunguje. Víme, že sankce poškozují Rusko. Samozřejmě jde o
obcházení sankcí, na kterých musíme zapracovat. Musíme se s tím
vyrovnat a budeme se s tím vypořádat.
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Jedna věc, která mě opravdu znepokojuje, je politická izolace. Pokud
uvidíme, jak se Rusko vrací ke stolům kolem různých politických
organizací – od toho je musíme zcela izolovat, dokud vedou válku proti
svému sousedovi. Ale nebylo to tak silné.

Měli bychom také myslet mimo rámec. Některé věci, které nejsou
velkými sankcemi, ale menšími věcmi, ovlivňují také Rusko. Jedním z
příkladů bylo, když jsme se rozhodli, že nepustíme Rusy do našich
hranic. To mělo obrovský efekt, protože obyvatelé Moskvy a
Petrohradu už nemohli cestovat do Evropy. Dalším příkladem je použití
zmrazených aktiv. Majetek byl zmrazen, ale Rusové, oligarchové si
myslí, že je nakonec získají zpět. Pokud je začneme skutečně využívat
ve prospěch Ukrajiny, pak si oligarchové uvědomí, že je kvůli této válce
ztrácejí. Myslím si, že to bude mít efekt, protože vidíme, že diskuse
kolem toho už efekt mají.
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Estonská premiérka Kaja Kallasová hovoří během společné tiskové konference s
britským premiérem Borisem Johnsonem a Jensem Stoltenbergem, generálním
tajemníkem NATO, (není na obrázku) na armádní základně Tapa dne 1. března

2022 v estonském Tallinnu. (Leon Neal/Getty Images)

The Kyiv Independent: Co se týče zmrazených ruských aktiv, výbor v
estonském parlamentu právě v listopadu zahájil tento proces
skutečného převodu těchto aktiv jako pomoci Ukrajině. Myslíte, že to
bude mít širokou podporu parlamentu a prezidenta?

Kaja Kallas: Existují odhady, že zmrazená aktiva pokrývají 80 %
obnovy Ukrajiny. Takže o naše zákony je velký zájem z jiných zemí a
my to také distribuujeme. Doufáme, že to v parlamentu půjde hladce a
také prezident zákon podpoří.
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Ukrajinský ministr zahraničí Kuleba: „Evropa neví, jak vést války“

Argument proti tomu je, že porušujeme vlastnická práva, ale vlastnická
práva nejsou absolutní. A vlastnická práva již byla porušena
zmrazením majetku. Takže Rusko může mít nárok na nás, ale také
existuje legitimní nárok Ukrajiny na Rusko. Takže si myslím, že jsme se
snažili, aby zákon byl co neprůstřelný. Mohu jako právník říci, že je
zcela neprůstřelný? Nemůžu, ale je to lepší než nic. A myslím, že se
politikům v jiných zemích dostává, že by naši daňoví poplatníci neměli
platit za škody způsobené Ruskem.

The Kyiv Independent: Jak udržíme podporu Ukrajině v
nadcházejících letech?

Kaja Kallas: Všechny země, které podporují Ukrajinu, jsou
demokraciemi, což samozřejmě znamená, že máme domácí problémy
a problémy, které se objevují, a opravdu se musíme soustředit na
ukončení této války. V demokraciích se hádáme, diskutujeme, ale
musíme to dělat. Vyzval jsem další spojence, jako to udělalo Estonsko,
aby v příštích čtyřech letech věnovali 0,25 % svého HDP na vojenskou
podporu Ukrajiny. Takže kdyby to udělali všichni ostatní v koalici
Ramstein, znamenalo by to, že pro Ukrajinu by bylo 120 miliard eur, a
to by rozhodně přežilo Rusko. To by byl vlastně důležitý bod zvratu pro
konec této války.

Poznámka od autora:

https://kyivindependent.com/fm-kuleba-europe-doesnt-know-how-to-fight-wars/
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Ahoj. Toto je Toma Istomina, zástupce šéfredaktora v Kyjevě
Independent. Děkuji, že jste si přečetli tento rozhovor. Nevidíte můj
vedlejší řádek často, protože většinou upravuji příběhy jiných novinářů,
které čtete na našem webu, ale neúnavně pracuji od prvního dne
Kyjevské nezávislé a ještě neúnavněji od začátku rozsáhlé ruské
invaze na Ukrajinu . Bylo neuvěřitelně těžké žít ve válečné zemi a vidět
všechna ta zvěrstva, která sem ruské síly přinesly. Tato válka je pro
Ukrajince existenční záležitostí, a proto pokračujeme v boji. Znamená
to ale, že svět má mezinárodní podporu a necítí se v tomto boji sám.
Zvažte prosím podporu Kyiv Independent tím, že se stanete naším
členem.

Toma Istomina
Zástupce šéfredaktora

Toma Istomina je zástupcem šéfredaktora listu Kyiv Independent. Dříve
pracovala v letech 2017–2021 pro Kyjevskou poštu, nejprve jako
redaktorka, později jako redaktorka. Pro spoluzaložení Kyiv
Independent byla Toma v roce 2022 vybrána mezi Forbes 30 do 30 v
Evropě. Je držitelkou magisterského titulu v mezinárodním vysílání na
Univerzitě Tarase Ševčenka.Přečtěte si více

Podporujte nezávislou žurnalistiku na Ukrajině. Přidejte se k nám v
tomto boji.

Svoboda může být drahá. Ukrajina i její novináři platí vysokou cenu za
svou nezávislost. Podpořte nezávislou žurnalistiku v její nejtemnější
chvíli. Podpořte nás za pouhých 1 $ a zabere to jen minutu.

  

https://kyivindependent.com/membership/
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